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Vážený pane předsedo, 

Komise Senátu děkuje za jeho usnesení k balíčku opatření souvisejících s unií 

kapitálových trhů. K připomínkám, které Senát v usnesení vznesl, bychom rádi uvedli 

následující.  

Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady, kterou se mění směrnice 2011/61/EU 

a 2009/65/ES, pokud jde o pověření, řízení rizika likvidity, podávání zpráv pro účely 

dohledu, poskytování depozitářských služeb a služeb úschovy a poskytování úvěrů 

alternativními investičními fondy / senátní tisk č. N 109/13, COM(2021) 721: 

Komise navrhuje, aby příslušné vnitrostátní orgány mohly aktivovat méně radikální 

nástroje pro řízení likvidity než pozastavení vyplácení. Cílem návrhu je zejména zajistit, 

aby správce fondu vybral alespoň jeden nástroj pro řízení likvidity a zahrnul jej 

do statutu fondu. 

Správce fondu musí mít minimální lidské a technické zdroje pro sledování pověřené 

osoby. Toto pravidlo existuje v původní směrnici 2011/61/EU o správcích alternativních 

investičních fondů. Totéž platí o požadavcích na podávání zpráv pro účely dohledu, které 

jsou stanoveny ve směrnici o správcích alternativních investičních fondů a provedeny 

prostřednictvím velmi podrobné šablony pro podávání zpráv obsažené v příloze IV 

nařízení Komise v přenesené pravomoci (EU) č. 231/2013. Návrh Komise se snaží snížit 

duplicitnost na úrovni EU, a proto Evropskému orgánu pro cenné papíry a trhy (ESMA) 

ukládá vyhotovit studii proveditelnosti, aby byla prozkoumána optimalizace povinností 

v oblasti podávání zpráv, které se na správce alternativních investičních fondů a subjekty 

kolektivního investování do převoditelných cenných papírů vztahují v současné době.  

Návrh nařízení Evropského parlamentu a Rady, kterým se mění nařízení (EU) 2015/760, 

pokud jde o rozsah způsobilých aktiv a investic, požadavky na složení portfolia 

a rozložení rizika, peněžité zápůjčky a další pravidla pro fondy a pokud jde o požadavky 

na udělování povolení, investiční politiky a podmínky provozování činnosti evropských 

fondů dlouhodobých investic / senátní tisk č. N 114/13, COM(2021) 722: 
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Ustanovení čl. 10 písm. e) nařízení (EU) 2015/760 v současné době vyžaduje, aby 

způsobilá reálná aktiva měla hodnotu nejméně 10 000 000 EUR. V návrhu Komise je tato 

hodnota výrazně snížena na 1 000 000 EUR. Návrh zohledňuje konzultace se 

zúčastněnými stranami a skutečnost, že portfolia reálných aktiv se často skládají z řady 

jednotlivých reálných aktiv s nižší hodnotou.  

Návrh nařízení Evropského parlamentu a Rady, kterým se mění nařízení (EU) 

č. 600/2014, pokud jde o zvýšení transparentnosti údajů o trhu, odstranění překážek 

vzniku konsolidovaných obchodních informací, optimalizaci obchodních povinností a 

zákaz přijímání plateb za předávání pokynů zákazníků / senátní tisk č. N 115/13, 

COM(2021) 727: 

Komise posoudila dopad svého návrhu na malé účastníky kapitálového trhu a domnívá 

se, že vytvoření konsolidovaných obchodních informací pro ně bude obzvláště přínosné. 

Vzhledem k tomu, že menší emitenti jsou v současné době z poskytování údajů obvykle 

vyloučeni, jejich údaje nejsou snadno zjistitelné, což má za následek nižší objemy 

obchodování, nižší likviditu obchodovaných cenných papírů, a v konečném důsledku 

vyšší náklady na financování. Návrh Komise má tyto problémy řešit a obecněji zvýšit 

viditelnost údajů z menších burz.  

Komise navíc uznává význam malých regulovaných trhů jako systémů prvního přijetí 

a jejich význam v tvorbě cen. Aby si tyto menší burzy mohly zachovat své lokální nástroje 

přijaté k obchodování a byl zajištěn bohatý a živý ekosystém v souladu s cíli unie 

kapitálových trhů, navrhla Komise požadavek, aby poskytovatel konsolidovaných 

obchodních informací týkajících se akcií při přerozdělování části svých výnosů 

poskytovatelům údajů uplatňoval vůči takovým burzám preferenční zacházení. 

Výše uvedená vysvětlení se zakládají na původních návrzích Komise, které v současné 

době procházejí legislativním procesem, na němž se podílí Evropský parlament i Rada. 

Komise doufá, že objasnění poskytnutá v této odpovědi dostatečně reagují na připomínky 

Senátu, a těší se na další pokračování vzájemného politického dialogu. 

S úctou 

 

 

 

Maroš Šefčovič     Mairead McGuinness 

místopředseda       členka Komise 

 


	Brusel, 14.06.2022  C(2022) 4070 final

